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Referat 

Mødetidspunkt 30. august 2023 kl. 9.00 – 13.30 

Mødested Københavns professionshøjskole, Campus Carlsberg, Humletorvet 3, 1799 København 

Lokale K7.06 

Referent SAK 

Deltagere Iben Bøgh Bahnsen (IBB) 

Britta Bang Larsen (BBLA) 

Christina Lodberg Honoré (CLHO) 

Maria Dyhrberg Rasmussen (MMMR) 

Mia Fatum (MIFA) 

Susanne Samuelsen (SUSA) 

Susanne Annikki Kristensen (SAK) 

Fraværende  

Mødeleder Iben Bøgh Bahnsen 
  

 

Sygeplejerskeuddannelsens ledernetværk 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt 

2. Nyt siden sidst – kl. 9.05 

Orienteringspunkt 

Hvad rører der sig på de enkelte institutioner, og hvad er udbuddene optagede af? 

2.1 Referat 

Samtalen kom ind på følgende emner: 

- SIDP nedlægges fra årsskiftet 2023. Rektorkollegiet ønsker ikke længere faste fora, men vil i 

stedet nedsætte ad hoc-udvalg ifm. strategiske initiativer. Det er forventningen af ULN bliver in-

volveret aktivt i de strategiske initiativer. 

- Forskningsindsatsen under SIDP har kørt i to spor: et spor har været en skrivegruppe med en 

repræsentant fora hver UC, som inden sommerferien har indsendt 20 ansøgninger til DFF. Svar 

på ansøgningerne forventes i september. Sideløbende med skrivegruppen har der været nedsat 

en gruppe, der har arbejdet på et pitch til Novo Nordisk vedr. det borgernære sundhedsvæsen. I 

løbet af efteråret findes der en løsning på, hvordan SIDP’s forskningsindsats kører videre efter 

nedlæggelsen af SIDP. 

- Bordet rundt vedr. optag. KP og VIA opnår optag svarende til dimensionering. Det samme gør 

sig gældende for de større udbud på de andre professionshøjskoler, mens de mindre udbud har 

rekrutteringsudfordringer på både sommer- og vinteroptaget. De mindre udbud søger at fylde 

holdene via efteroptag, men det kan erfaringsmæssigt give et større frafald. 
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3. Uddannelsesmodeller – kl. 9.50 

Orienteringspunkt samt kort drøftelse 

Status på udviklingsarbejdet vedr. deltidssygeplejerskeuddannelsen samt kort drøftelse vedr. SIDP’s 

ønske om udvikling af et internationalt udbud af sygeplejerskeuddannelsen. 

3.1 Bilag 

Bilag 1 Kommissorium_Arbejdsgruppe_Deltidsuddannelse 

3.2 Drøftelse, beslutning og opfølgning 

Opgaven med udvikling af nye uddannelsesmodeller er blevet overdraget ULN af SIDP.  

Der arbejdes pt. med at udvikle en uddannelsesmodel under åben uddannelse. Arbejdet er organi-

seret omkring en fælles arbejdsgruppe og tre underarbejdsgrupper: 

1) Underarbejdsgruppe vedr. uddannelsesmodellens byggeklodser. Gruppen arbejder med tanker 

om micro-credentials og en støtte semesterprøve, der skal sammenkæde emnerne opnået gennem 

micro credentials. 

2) Underarbejdsgruppe vedr. løbende merit kan arbejde hermed, fordi Styrelsen har åbnet for mulig-

heden for at meritere viden, færdigheder og kompetencer, som løbende opnås i klinikken. Det un-

dersøges lige nu, om aftagerne kan se sig ind i at udvikle en stillingskategori, fx som sygeplejerske-

assistent, hvor de studerende i deres ansættelse også kan arbejde med læringsmål. 

3) Underarbejdsgruppe vedr. internationalt udbud arbejder med at udvikle en model for herboende 

flygtninge og evt. indvandrere, ikke for udenlandske studerende.  

Der er nogle bekendtgørelsesproblemstillinger, som skal adresseres, herunder at det ikke er muligt 

at være i praktik under åben uddannelse, og at alle skal skrive BA-projekt, også selv om sporskiftere 

allerede har skrevet et bachelorprojekt. Det skal desuden sikres, at sundhedsvæsenet vil være med 

til at etablere en ny stilling som fx sygeplejerskeassistent, hvor de studerende i deres ansættelse 

kan arbejde med læringsmål, hvorved løbende merit bliver mulig 

OPFØLGNING: 

SAK kontakter Marie Louise Sharp-Johansen, som har erfaring med internationale udbud 

SAK kontakter Birgitte Roldsgaard Hansen vedr. meriteringen for FYS-uddannedes BA-projekt. 

4. Aftagerundersøgelse – kl. 10.20 

Drøftelsespunkt 

Drøftelse af aftagerrapporten set i lyset af en forventet revision af sygeplejerskeuddannelsen.  

4.1 Bilag 

Bilag 2 Nyuddannede sygeplejerskers første år på arbejdsmarkedet – undersøgelse blandt arbejdsgivere 

for nyuddannede sygeplejersker 
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4.2 Drøftelse, beslutning og opfølgning 

SIDP har igangsat en aftagerundersøgelse for at få noget på skrift om aftagernes syn på uddannel-

sen. SIDP’s tre hovedkonklusioner er, at det går i den rigtige retning, der er noget vi skal være op-

mærksomme på, men uddannelsen modsvarer aftagernes behov. 

Netværkets drøftelser af aftagerundersøgelsen kom ind på følgende: 

- Regionerne samlet set efterspørger nogle kompetencer (specialistviden), mens kommunerne 

efterspørger andre (breddekompetencer). Uddannelsen skal uddanne til hele det sygeplejefag-

lige felt.  

- Rapporten konkluderer, at dimittendernes teoretiske fundament er passende, så drøftelsen om 

at uddannelsen er for akademisk kan lægges ned. 

- Rapporten peger også på vigtige spørgsmål, som vi skal samarbejde med klinikken om at løse. 

Der efterspørges personlige kompetencer som fx modighed, som skal trænes i både den klini-

ske og den teoretiske uddannelse. 

- Netværket skriver et indlæg til Sundhedsmonitor, der beskriver, uddannelsens gode kvalitet, 

hvad vi er i mål med, og hvad vi kan udvikle. Indlægget skal flette EVA-rapporten og Aftagerun-

dersøgelsen. 

BESLUTNING: 

IBB, CLHO og MMMR går ind i arbejdet med at skrive et indlæg. 

5. Kort pause – kl. 11.00 

 

6. Robusthedskommissionens anbefalinger – kl. 11.10 

Drøftelsespunkt 

Indledende drøftelses af indholdet i Robusthedskommissionens anbefalinger, herunder evt. konse-

kvenser for tilrettelæggelse af uddannelsen. 

6.1 Drøftelse, beslutning og opfølgning 

Punktet udskydes til et senere møde, da Robusthedskommissionens anbefalinger endnu ikke er ble-

vet offentliggjort. 

7. Opfølgning på Temadage i september – 11.40 

Miniworkshop 

Planlægning af gruppearbejde d. 7. september (eftermiddag) og d. 8. september (formiddag) samt 

aftaler om opgavefordeling. 

Frokosten indtages i løbet af workshoppen. 
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7.1 Bilag 

Bilag 3 Temadage_ULN_2023_Program 

7.2 Drøftelse, beslutning og opfølgning 

Temadagens program blev vendt. Der vil være oplæg fra: 

Kommunikationsrådgiver, Lars Nielsen 

Sekretariatschef ved Danske SOSU-skoler, Mikael Esmann 

Professor i sundhedsledelse og -politik ved Syddanske Universitet samt medlem af Robusthedskom-

missionen, Mickael Bech 

2. næstformand i DSR, Dorthe Boe Danbjørg  

Gruppearbejdet faciliteres af Maria Therese Llambias fra professionshøjskolen Absalon. 

BESLUTNING: 

Målet for gruppearbejdet er at udvikle et katalog over grundbudskaber. 

Vi udleverer dokumentet vedr. pædagogisk uddannelse til inspiration. 

OPFØLGNING: 

SAK udsender følgende til inspiration for gruppearbejdet vedr. politisk kommunikation: 

- Danske Regioners rapport 16 veje til bedre sundhedsuddannelser 

- Aftagerundersøgelsen 

- Rapporten fra EVA om de studerendes oplevelse af praktik 

- SAK’s notater fra gruppearbejdet ved Temadagen i maj 2023 

8. Sundhedspleje – kl. 12.30 

Drøftelsespunkt fra BBLA: 

Vi har forskellige tilbud til de studerende i forhold til EU-anerkendelsesdirektivet om; ”…barne-

pleje/pædiatri/barselshygiejne/pleje af moder+barn…”.  

Der ønskes en drøftelse af: 

• Baggrunden for de aktuelle tilbud? 

• Hvad tilbydes de studerende af kliniske ECTS udover praktikforløb i sundhedsplejen ift. 

”…barnepleje/pædiatri/barselshygiejne/pleje af moder+barn…”? 

• Vores argumentation ift. EU-anerkendelsesdirektivet? 

8.1 Bilag 

Bilag 4 Notat om tidligere drøftelser vedr. praktik i sundhedsplejen 
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8.2 Drøftelse, beslutning og opfølgning 

Variationen i varigheden af de studerendes praktik i sundhedsplejen blev drøftet. 

9. Samtale med Randi Brinckmann – kl. 13.00 

Drøftelsespunkt 

Samtalens omdrejningspunkt bliver Robusthedskommissionens anbefalinger. 

Der serveres kaffe i løbet af samtalen. 

9.1 Drøftelse, beslutning og opfølgning 

Udsendelsen af Robusthedskommissionens anbefalinger er blevet udskudt til d. 11. september, og 

indholdet heraf er hemmeligstemplet indtil da. Derfor kunne Randi Brinckmann ikke løfte sløret for sit 

syn på anbefalinger eller på den efterfølgende proces. 

10. Punkter til næste møde 

 

11. Eventuelt 

 


